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          Ročník 17                 číslo 2      prosinec  2017 
 

Milí spoluobčané, 
přejeme Vám krásný a poklidný adventní čas …. 

pohodové Vánoce, plné pohádek, klidu, dobrého jídla …. 
a hodně zdraví, lásky, úcty, spokojenosti a rodinné pohody v roce 2018! 

 

Ze zasedání Zastupitelstva obce Sobčice – shrnutí roku 2017 
Zastupitelstvo obce Sobčice na svých zasedáních v roce 2017 projednalo a schválilo: 
 

� finanční příspěvek ve výši 6tis. Kč Knihovně V. Čtvrtka Jičín, 
� finanční příspěvek ve výši 4tis. Kč Českému rybářskému svazu, MO Ostroměř, 
� podání žádosti na mimořádnou splátku úvěru ve výši 687.500,- Kč, 
� rozpočet obce Sobčice na rok 2018, 
� pořízení 2 notebooků do knihovny a notebooku a kopírky na OÚ, 
� výši vodného pro rok 2018 na 27,- Kč/m3,  

 

Další zprávy z obce: 
• od ledna 2017 obecní úřad zavedl ověřování listin a podpisu, 

• proběhla výměna dopravního značení v obci, 

• firmou VPK Suchý byly opraveny propadlé vodovodní přípojky, 

• byl pořízen kontejner na třídění olejů z domácností, 

• bylo zřízeno nové místo (plácek pod budovou OÚ) na tříděný odpad – PLAST a TETRAPAK, 

• byl pročištěn kanál u hřiště, oprava deklu proběhne na jaře příštího roku (pověřené osoby: Šedina, Zahálka), 

• bylo vybudováno odpočinkové místo u sochy sv. Linharta,  

• byly schváleny záměry obce pro rok 2018. 
 

ÚDAJE O NEMOVITOSTECH NA ÚZEMÍ OBCE SOBČICE, JEJICHŽ VLASTNÍCI NEBO JINÍ OPRÁVNĚNÍ NEJSOU 

OZNAČENI DOSTATEČNĚ URČITĚ V KATASTRU NEMOVITOSTÍ: 
 

o několikrát za rok obdrží obec od Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, územní pracoviště Hradec 
Králové, žádost o zveřejnění údajů o nemovitostech s nedostatečně identifikovaným vlastníkem na území obce 
Sobčice. Prosíme o kontrolu. Seznam nemovitostí bude součástí tohoto čísla zpravodaje.    
   

o Kontakt: Zdeňka Chýlková, tel.: 493 580 266, e-mail: Zdenka.Chylkova@uzsvm.cz, Útvar pro zastupování státu 
ve věcech majetkových, odbor odloučené pracoviště Jičín.  
 

Knihovna - dotace 
Na začátku letošního roku obec podala na Ministerstvo kultury ČR žádost o dotaci na pořízení PC sestavy do 

knihovny. Žádost byla ministerstvem kladně vyhodnocena a obec získala dotaci ve výši 14tis. Kč. Celkové náklady činily 
20.200,- Kč. Dne 26.10.2017 bylo na ministerstvo podáno závěrečné vyúčtování celé této akce. 
 

Vývoz septiku 
 

Na jaře příštího roku opět proběhne objednávka vývozu septiků. Zájemci o vývoz se mohou hlásit každou středu 
od 17 – 19 hodin (v době úředních hodin) na Obecním úřadě Sobčice.  

 

Změny ve vedení obce Sobčice 
Rok 2017 byl pro mnohé z nás rokem plný změn a beze sporu to platí i pro naši obec. Jistě nejen vás, ale i mě 

překvapilo odstoupení pana J. Horníka z pozice starosty i zastupitele obce k 31.10.2017. Nebudu skrývat velké zklamání 



a smutek, ale na druhou stranu bych byla sobec, kdyby tu nezaznělo, že tomu zcela rozumím, daného rozhodnutí CHÁPU 
a plně RESPEKTUJI. Jistě to nebylo pro pana starostu lehké rozhodování. Odstoupil z časových a pracovních důvodů.  

Velmi mě mrzí to, že se v obci našli tací, kteří v dané situaci hledali určitou „senzaci“ a jak to tak bývá, začali 
roznášet po vesnici nepravdivé informace o tom, proč pan starosta odešel. S čistým svědomím mohu říci, že se nikdo 
s nikým nepohádal a pan starosta odešel opravdu z časových důvodů. To, že o svém odchodu nikoho neinformoval – ani 
zastupitele, bylo jeho rozhodnutí. A pokud má někdo nějaké pochybnosti o dané situaci, obraťte se, prosím, přímo na 
pana Horníka. Děkuji.  

Chtěla bych nejen za sebe, ale i za celé zastupitelstvo vyjádřit panu Horníkovi VELKÉ PODĚKOVÁNÍ za vše, co pro 
obec vykonal – a věřte, že toho bylo opravdu hodně. Za sedmileté působení ve funkci starosty je vidět opravdu kus 
odvedené práce a velký posun naší obce kupředu. Přejeme mu hodně zdraví, pohody a úspěchů v soukromém i 
pracovním životě.  
 

A co bude dál? 
Dne 8.11.2017 proběhlo zasedání zastupitelstva, na kterém jsem byla pověřena vedením obce do doby, než bude 

svolána „ustavující veřejná schůze obce“. Tu jsme stanovili na čtvrtek 30.11.2017. Hlavním bodem zasedání byla volba 
nového starosty a místostarosty obce.  

• Starostkou byla zvolena: Petra Barešová. 

• Místostarostkou: Jana Hetfleišová.  
 

Změny nastaly i ve složení finančního a kulturního výboru:   
Finanční výbor: T. Zahálka (předseda), Mgr. V. Ryglová, (člen) a J. Bucková (člen), 
Kulturní výbor: M. Horáková (člen). 
 

Opět zde musím reagovat na jednu věc, která se šířila vesnicí a tou je: PROČ MUSÍ BÝT ZVOLEN NOVÝ STAROSTA I 
MÍSTOSTAROSTA zároveň, když je 1 rok do voleb (pozn.: volby do zastupitelstev obcí ČR – podzim 2018) a za tento rok se 
v obci nic neudělalo a pro příští rok také není nic v plánu. Opět se tyto „drby“ nezakládají na pravdě. Tento rok nebyly 
realizovány větší akce z důvodu zadlužení obce kvůli realizaci vodovodních přípojek. Tuto variantu jste si odhlasovali „vy 
občané“ a z naší strany bylo vždy říkáno, že pokud k této variantě dojde, budeme muset v roce 2017 šetřit. Plány na rok 
2018 samozřejmě máme. Více v článku „Plány – záměry obce Sobčice v roce 2018“. Je však hodně smutné, že se najdou tací, 
kteří nám mluví do vedení obce, kdo má nebo nemá být zvolen, do odměňování zastupitelů, kdy máme svolat ustavující 
veřejnou schůzi atd. A přitom v posledních několika letech na úřadě neseděli, natož aby ho řídili. 
 

A proč byl zvolen nový starosta i místostarosta? Odpověď je prostá: ač si mnozí naivně myslí, že se na úřadě 
nudíme, opak je pravdou. Rok od roku se administrativa na obecních úřadech zvyšuje, jsou na nás kladeny čím dál větší 
nároky a úřad není o dvou hodinách ve středu (pozn.: doba úředních hodin), ale je to každodenní práce. Zapomíná se tu na 
jednu věc a tou je, že neuvolnění starostové a místostarostové vykonávají stejnou agendu úřadu jako uvolnění 
(místo)starostové. Nelze vykonávat úřad v jedné osobě. Je to i z bezpečnostních důvodů, kdykoliv se může něco přihodit: 
dlouhodobá neschopnost, úmrtí, nečekaný odchod z funkce a vždy musí existovat někdo, kdo daného člověka zastoupí. A to 
může být právě zmiňovaný místostarosta, který je v pravidelném kontaktu se starostou, který ho zasvěcuje do celého chodu 
obce.  
 

Pro zajímavost Vám zde vypíši několik činností, které jsem za poslední 2 měsíce na OÚ vykonala: 
� vedení běžné agendy úřadu (vyřizování emailů a pošty, ověřování, obsluha datové schránky, czechpointu apod.), 
� pořízení PC sestavy do místní knihovny, včetně zpracování závěrečné zprávy k dotaci, 
� vypracování nového archivního a skartačního řádu, řádu pohřebiště obce Sobčice,  
� zakoupení nového kontejneru na kovy, 
� zajištění navýšení kontejnerů na plasty a tetrapaky, 
� zajištění: zasklení rozbitého okna na OÚ, pročištění kanálu u hřiště,  
� zajištění prodloužení stavebního povolení na rekonstrukci silnice u hřiště, 
� vítání občánků, účast na auditu obce, zpracování zpravodaje obce, 
� zajištění servisu hasicích přístrojů na OÚ, v hostinci, has. zbrojnici, 
� zajištění servisu plynových kamen na OÚ a v hostinci, 
� zajištění zpracování nových revizí obecních budov, 
� účast na 2 vzdělávacích seminářích (školení – jak připravit obec na GDPR = obecné nařízení na ochranu osobních údajů), 

který vstoupí platnost v květnu 2018 a představuje nový právní rámec ochrany osobních údajů v evropském prostoru 
s cílem hájit co nejvíce práva občanů EU),  

� zajištění zpracování projektové dokumentace na obnovu chodníků v obci, 
� shánění informací – jak správně postupovat se zavedením stočného v obci, 
� atd. 



Pár slov na závěr ….. 
 Převzetí funkce starostky je pro mne velkým závazkem. Slibuji, že udělám vše, co bude v mých silách, aby obec byla 
řízena jako doposud a pevně věřím, že to s mými kolegy – zastupiteli zvládneme. Naším hlavním cílem bude pokračovat 
v realizaci záměrů, které tu máme rozpracované. Jsme otevřeným úřadem. Pokud budete mít jakýkoliv problém, přijďte za 
námi. Nezapomeňte – JSME TU PRO VÁS! 

         P. Barešová 
 

Hospodaření obce 
V roce 2016 si obec sjednala úvěr u České 

spořitelny, a.s. ve výši 1,5mil. Kč na realizaci vodovodních 
přípojek. Výše splátky za jeden měsíc činila 62.500,- Kč. 
Protože ke konci roku 2017 obec Sobčice disponovala 
s dostatečným množstvím finančních prostředků na 

běžném účtu, zastupitelstvo dne 27.9.2017 na svém 
zasedání odsouhlasilo podání žádosti na mimořádnou 
splátku úvěru ve výši 687.500,- Kč. Celý úvěr byl tedy 
splacen k 31.10.2017.     

 
    

 

 
 

 
Přehled služeb Obecního úřadu Sobčice 
 

Ověřování listin a podpisu 
Od ledna 2017 Obecní úřad Sobčice nabízí pro své občany VIDIMACI a LEGALIZACI, tj. ověřování listin a podpisu. 

Ceník: 30,- Kč/1 podpis, 30,- Kč/1 stránka dokumentu. Kontaktní osoba: P. Barešová, tel.: 739 065 255. 
  

Czech POINT 
 V rámci služby Czech POINT Vám rádi vydáme ověřené výstupy z několika informačních systémů veřejné správy: 
výpis z katastru nemovitostí, výpis z rejstříku trestů FO nebo PO, výpis z bodového hodnocení řidičů, výpis 
z živnostenského rejstříku, výpis z insolvenčního rejstříku atd. 
 

Důvod přemístění popelnice na kovy 
Téměř veškerý odpad v obci je vyvážen firmou 

zabývající se svozem komunálního odpadu – KROMĚ 
VÝVOZU POPELNICE NA KOVY, kterou má na starost náš 
obecní úřad. Doposud se o tuto popelnici staral pan Horník. 
Protože z úřadu odešel, nechtěl mít nadále tuto popelnici 
na starost. Nebylo týdne, kdy by se v popelnici neobjevil 
odpad, který do popelnice nepatřil (bioodpad, textil, 
komunální odpad apod.). Tento odpad pan Horník dával do 
své vlastní popelnice, takže zcela rozumím jeho důvodům, 
proč se nechtěl nadále o tuto popelnici starat. Obec musela 

vymyslet jiné místo, kde se kovový odpad bude 
shromažďovat do té doby, než bude odvezen do sběrného 
dvora. Pozn.: zajištění sběru kovů nám ukládá zákon o 
odpadech. Obecní úřad proto zakoupil novou popelnici na 
kolečkách a umístil ji k hasičské zbrojnici. Popelnice je 
viditelně polepená a má červenou barvu. Kovy budeme 
shromažďovat v obecním dřevníku za budovou OÚ. Prosím 
proto všechny občany, aby se nad sebou zamysleli a třídili 
odpad TAK, JAK SE MÁ a HÁZELI ODPAD DO SPRÁVNÝCH 
KONTEJNERŮ!!! 

 

 Vyhodnocení anket na kanalizaci a domácí kompostéry 
V minulém čísle našeho zpravodaje jste byli seznámeni s anketou, která byla zaměřena na to, jaký názor máte na: 

- realizaci nové kanalizace s ČOV, 
- rekonstrukci stávající kanalizace a  
- pořízení domácích kompostérů na bioodpad do domácností. 

 
Protože anketní lístky neodevzdali všichni občané a nastaly zde pochybnosti o tom, jak správně vyhodnotit anketu, 

bylo rozhodnuto, že se občané navštíví osobně a tím získáme většinu odpovědí od majitelů nemovitostí. Tuto akci si vzali na 
starost: J. Horník, J. Šedina a T. Zahálka. Zastupitelstvo na svém zasedání dne 24.5. odsouhlasilo, že v případě 
nadpolovičního kladného vyjádření občanů ke kanalizaci bude řešení kanalizace s ČOV realizováno. Protože se nadpoloviční 
většina kladných odpovědí ke kanalizaci nesešla, nová výstavba nebude v obci realizována. Jedním z hlavních důvodů, proč 
lidé nesouhlasili s realizací nové kanalizace s ČOV, byly finanční prostředky, které by museli zaplatit.  

Každý rok obci vznikají náklady týkající se údržby současné obecní kanalizace a tyto náklady se budou rok co rok 
zvyšovat. Proto zastupitelé odsouhlasili zavedení stočné od roku 2018. O výši za stočné a datu vybírání poplatku Vás 
budeme včas informovat. Pozn.: nejedná se o novou informaci. O stočném se již mluvilo na veřejné schůzi v prosinci 
loňského roku.  

Stav finančních prostředků: 
Bankovní účet – Česká spořitelna k 30.11.2017……………….. 1.892.241,- Kč 
Bankovní účet – Česká národní banka k 30.11.2017 ………..    301.774,- Kč 
Pokladna k 30.11.2017 ……………………………………………………..      26.016,- Kč 

 



Určitě se najdou lidé, kteří se zavedením stočného nebudou souhlasit. Je důležité si uvědomit, že není možné, aby 
všechny náklady za opravy kanalizace šly za obcí, když uživatelé kanalizace jste „vy“ občané.  

 

VYHODNOCENÍ ANKETY NA KANALIZACI: 
 
 

   I. KOLO - KANALIZACE         II. KOLO – KANALIZACE 
 

- Celkem obdrženo 63 anketních lístků ze 120.   - Celkem získáno 111 ze 120 odpovědí. 
- Účast v %: 52,5       - Účast v %: 92,5 
- Odpovědi:        - Odpovědi: 
   ANO – vybudování nové kanalizace s ČOV: 39                ANO – vybudování nové kanalizace s ČOV: 46 
   OBNOVA stávající kanalizace: 24      OBNOVA stávající kanalizace: 64 
  NEVĚDÍ: 2         NEVĚDÍ: 1 
           NESEHNÁNO: 9 majitelů nemovitostí 
 
 

VYHODNOCENÍ ANKETY NA POŘÍZENÍ DOMÁCÍCH KOMPOSTÉRŮ NA BIOODPAD: 
 

- Celkem získáno 111 ze 120 odpovědí. 
- Účast v %: 92,5 
- Odpovědi: 

ANO, mám zájem o kompostér: 18, NE, nemám zájem o kompostér: 93, NESEHNÁNO: 9 majitelů nemovitostí 
 

ZÁVĚR 
Odpověď na otázku: jít či nejít do vybudování 

kanalizace s čistírnou odpadních vod je velmi složitá a 
nikdy nenastane u této otázky jednoznačná shoda 
odpovědí u lidí. Prvotní náklady se pro mnohé zdají 
vysoké, ale nesmíme zapomenout na jednu věc a to, že se 
„Zákon o vodovodech a kanalizacích“ zpřísňuje a blíží se 
doba, kdy všechny domácnosti budou muset mít čističku 
odpadních vod. Náklady budou několikanásobně vyšší, 

než při podílení se na vybudování kanalizační přípojky v 
obci.  

Na veřejné schůzi zastupitelstva obce dne 
30.11.2017 byly lidem představeny výsledky ankety na 
kanalizaci. A po velmi zajímavé diskuzi k tomuto tématu 
bylo dohodnuto s občany, že definitivní ROZHODNUTÍ o 
(ne)vybudování kanalizace s ČOV padne po provedení 
kamerových zkoušek současné obecní kanalizace a 
zjištění jejího skutečného technického stavu.

 

 Schválený rozpočet obce Sobčice na rok 2018 
 

Příjmy Výdaje 
- daň z příjmu FO ze závislé činnosti …………………....    640tis. Kč 
- daň z příjmu FO vybraná srážkou ……………………...       69tis. Kč 
- daň z příjmu FO ze samostatné výděl. činnosti ….       20tis. Kč 
- daň z příjmu PO …………………………………………………     617tis. Kč 
- DPH …………………………………………………………………..  1.170tis. Kč 
- daň z nemovitosti ……………………………………………..      413tis. Kč 
- poplatek ze psů …………………………………………………         2tis. Kč 
- odvod z loterií a podobných her ………………………..       10tis. Kč 
- nájemné ……………………………………………………………        48tis. Kč 
- poplatek za komunální odpad …………………………..      128tis. Kč 
- komunální odpad – třídění ……………………………….         24tis. Kč 
- hospoda ……………………………………………………………        32tis. Kč 
- příspěvek na výkon správy a školství …………………     57,8tis. Kč 
- úroky z BÚ ………………………………………………………..           2tis. Kč 
- převod na fond …………………………………………………         30tis. Kč 
- příjmy z výtěžků z akcí ………………………………………         13tis. Kč 
- příjmy z pronájmu pozemků …………………………….         11tis. Kč 
- příjmy z prodeje pytlů na DO ……………………………           9tis. Kč 
CELKEM PŘÍJMY ZA BĚŽNÉ OBDOBÍ ………………… 3.295.800 Kč 
 

- komunální a nebezpečný odpad včetně třídění …………..      231tis. Kč 
- MŠ (materiál, el. energie, opravy, neinv. příspěvek) …..       330tis. Kč 
- knihovna ……………………………………………………………………          69tis. Kč 
- kultura ……………………………………………………………………….         90tis. Kč 
- hasiči ………………………………………………………………………….         30tis. Kč 
- místní zastupitelské orgány ………………………………………..      300tis. Kč 
- činnost místní správy: odměny, pojistné, materiál, 
   vodné, poštovní služby, energie, poj. majetku atd. ……        602tis. Kč 
- komunikace ……………………………………………………………….         50tis. Kč 
- mikroregion ……………………………………………………………….           5tis. Kč 
- tělovýchovná činnost …………………………………………………         15tis. Kč 
- péče o vzhled obce …………………………………………………….       111tis. Kč 
- odpadní vody …………………………………………………………….          12tis. Kč 
- veřejné osvětlení ……………………………………………………….        4,8tis. Kč 
- převod na fond ………………………………………………………….          30tis. Kč 
- poplatky – účet ČNB ………………………………………………….         0,5tis. Kč 
 
 
CELKEM VÝDAJE ZA BĚŽNÉ OBDOBÍ ………………………….  1.880.300 Kč 
FINANCOVÁNÍ – REZERVA ………………………………………... 1.415.500 Kč 

 



Plány - záměry obce Sobčice r. 2018 
 

Pro rok 2018 máme v plánu tyto aktivity, které byly schváleny zastupitelstvem obce dne 8.11.2017: 
 

o OBNOVA SILNICE A PLOTU U HŘIŠTĚ 

Obnovu této silnice jsme stále odkládali, ač máme vyřízené stavební povolení na tuto akci. Čekali jsme na výsledky 
ankety na vybudování kanalizace, která by pod touto cestou vedla. Realizace obnovy této komunikace je plánována na 
jaro 2018 (po ukončení výběrového řízení na dodavatele této akce). Naším prvním krokem týkající se této akce bude 
podání žádosti o prodloužení stavebního povolení na obnovu této komunikace u Městského úřadu Hořice. Po 
rekonstrukci komunikace, bude obnoven plot na hřišti u sportovního areálu a vybudována zpevněná plocha pro 
kontejner na bioodpad. 

 

o PROČIŠTĚNÍ KANALIZACE 

Na jaře příštího roku bude po několika letech znovu pročištěna kanalizace v celé obci, včetně provedení 
kamerových zkoušek. Hlavním cílem je důkladné zmapování stavu kanalizace v obci.  

Po kamerových zkouškách padne ze strany zastupitelstva obce DEFINITIFNÍ ROZHODNUTÍ, zdali se budou podnikat 
nějaké kroky vedoucí k výstavbě nové kanalizace s čistírnou odpadních vod. Pozn.: na tomto stanovisku se dohodli 
občané, kteří se zúčastnili veřejné schůze zastupitelstva obce dne 30.11.2017.   

 

o ZPRACOVÁNÍ PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE NA CHODNÍKY 

Abychom mohli přemýšlet o rekonstrukci chodníků v naší obci, je důležité se v první řadě zaměřit na zpracování 
projektové dokumentace, která bude obsahovat veškeré technické parametry chodníků včetně podrobně 
zpracovaného rozpočtu. Proto jsme oslovili firmu Projektservis Jičín, s kterou máme dobré zkušenosti a těmito věcmi 
se zabývá. Až budeme mít vyřízené veškeré dokumenty, můžeme přemýšlet o rekonstrukci chodníků. Chodníky budou 
opravovány po etapách, dle finančních možností obce. V první vlně se chceme zaměřit na chodník od mateřské školy 
k nádraží a poté na chodníky na „hlavní třídě“.  

 

o REKONSTRUKCE SOCHY – POMNÍK PADLÝM 
Dále zastupitelstvo schválilo podání žádosti o dotaci do programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR na obnovu 

sochy – Pomník padlým. Bohužel tento dotační titul pro rok 2018 zrušili. Budeme hledat další možnosti, jak získat na 
obnovu této památky finanční prostředky. 

 

o VÝSADBA ZELENĚ V OBCI SOBČICE  

Na zasedání zastupitelstva dne 8.11. byla projednávána a poté schválena nová výsadba uschlých tújí na hřišti a dále 
ošetření = prořezání stromů v obci (od kostela po náves). Chceme se zaměřit i na výsadbu nové zeleně v obci. Prozatím 
máme vytipováno místo u „spojovačky“. Pokud máte i vy nějaký návrh/nápad, kde by mohla být provedena nová 
výsadba zeleně, přijďte za námi na úřad nejpozději do konce letošního roku. Děkujeme. 
 

o ZPRACOVÁNÍ PASPORTU MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ A CHODNÍKŮ 

Další věcí, na kterou se chceme v příštím roce zaměřit, je zpracování pasportu místních komunikací a chodníků. A 
co je zmiňovaný „pasport“? Jedná se o základní evidenci pozemních komunikací, která slouží zejména jejich vlastníku = 
obci jako přehled o jeho majetku. Pasport zmapovává skutečný technický stav komunikací, slouží jako podpora pro 
nové rozvojové projekty, vyjasňuje územněsprávní spory či slouží jako podklad pro žádosti o dotace. Pasport by měla 
vést každá obec dle Zákona č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích.  
 
 

Jak správně třídit odpady v naší obci 
 

Znovu jsme se rozhodli napsat pár slov o třídění odpadů v naší obci. Obec zajišťuje třídění těchto komodit: 
, 

� MODRÝ KONTEJNER - papír, papírové obaly 

� ZELENÝ ZVON - sklo 

� ŽLUTÝ KONTEJNER - plastové obaly z potravin, drogerie, PET lahve a 

NÁPOJOVÉ OBALY – TETRAPAK 

� ČERVENÁ POPELNICE – kov, železo 

� ŽLUTÁ POPELNICE – olej z domácností 

 



 

 

Často se stává, že lidé pozorně nečtou polepení popelnic a tím dochází ke špatnému třídění odpadu!!! 
Aby bylo třídění odpadů co nejefektivnější, je důležité dodržovat pár zásad: 

 

PET lahve, nápojové kartony, papírové krabice a plechovky SEŠLAPUJTE!!! 
 

 

Přehled míst na tříděný odpad 
 

� HASIČSKÁ ZBROJNICE: tříděné komodity – PLAST/NÁPOJOVÉ KARTONY, PAPÍR, SKLO a KOVY.  
� OBCHOD: tříděné komodity – PLAST/NÁPOJOVÉ KARTONY, PAPÍR, SKLO, OLEJ z domácností a TEXTIL. 
� PLÁCEK pod obecním úřadem: tříděné komodity - PLAST/NÁPOJOVÉ KARTONY. 

 

Ostatní odpad 
o ELEKTROODPAD - po  TELEFONICKÉ  DOMLUVĚ či zaslání SMS zprávy Markovi Barešovi, tel.: 731 288 238                                     

můžete k hasičské  zbrojnici odkládat  veškerý  elektroodpad (v nerozebraném stavu),  jehož  třídění zajišťuje  Sbor  
dobrovolných  hasičů  Sobčice.  Třídí se veškeré  elektrospotřebiče,  které se zapojují do zásuvky. ŽÁROVKY A 

ZÁŘIVKY do elektroodpadu NEPATŘÍ!!! Proto je, prosím, k hasičské zbrojnici neodkládejte. Děkujeme.  
 

o BIOODPAD – bioodpad můžete vyhazovat do kontejneru, který je umístěn u sportovního areálu.  
o NEBEZPEČNÝ ODPAD – zajišťuje svozová firma Severočeské komunální služby 2x ročně. 
o VELKOOBJEMOVÝ ODPAD – zajišťuje obec (1-2x ročně, dle požadavků občanů). 

 

 
 
 
 
Volby 2017/2018 
 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
Ve dnech 20. – 21.10.2017 se konaly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Přehled výsledků voleb obce 

Sobčice: 
 

Voliči v seznamu: 238, vydané obálky: 170, volební účast: 71,43%, odevzdané obálky: 170, platné hlasy: 169, % 

platných hlasů: 99,41%. 

- ODS     30 hlasů 
- ČSSD     17 hlasů 
- STAN     4 hlasy 
- KSČM     6 hlasů 
- Strana zelených   1 hlas 
- Rozumní – stop migraci  1 hlas 
- Strana svobodných občanů  4 hlasy 
- Česká pirátská strana   11 hlasů 

- TOP 09    7 hlasů 
- ANO 2011    64 hlasů 
- SPR – Republ. str. Čsl. M. S.  1 hlas 
- Křesť. demokr. unie   6 hlasů 
- Realisté    2 hlasy 
- Děl. str. soc. spravedl.   1 hlas 
- SPD     14 hlasů 

 

Volba prezidenta České republiky 2018 
Před skončením mandátu současného prezidenta Miloše Zemana proběhne druhá přímá volba prezidenta České 

republiky. Volbu vyhlásil předseda Senátu na: 
� 12. a 13. ledna 2018, případné druhé kolo volby připadá na 26. a 27. ledna 2018. 

Volební místnost obce Sobčice bude zasedací místnost obecního úřadu.  
 

Chtěla bych poděkovat celé volební komisi ve složení: M. Horáková, Sv. Fikarová, L. Fikarová, T. Hájková a L. 
Šepsová za vždy skvěle připravené a zkoordinované volby a také za to, že mají chuť v této práci pokračovat.  

Děkuji.  Barešová 
 

 

Prosíme všechny občany, aby neodkládali odpad vedle kontejnerů. 
Pokud je kontejner plný, odpad vyhoďte na jiném sběrném místě – plácek pod OÚ,  

u obchodu nebo hasičské zbrojnice. 
Děkujeme. 

 



Dotace - DEŠŤOVKA 
Druhé kolo výzvy s názvem „dešťovka“ je stále otevřené. Bylo sice spuštěno již 7. září, ale stále jsou zde 

nevyčerpané finanční prostředky. Veškeré informace naleznete na webových stránkách 
https://www.sfzp.cz/sekce/877/destovka/ nebo www.dotacedestovka.cz. 

O dotaci mohou zažádat lidé z oblastí, jejichž obec je zapsána na „seznamu suchých obcí“. OBEC SOBČICE NA 
TOMTO SEZNAMU JE! 

 
 

VARIANTY PODPORY: 
 

� AKUMULACE SRÁŽKOVÉ VODY PRO ZÁLIVKU ZAHRADY 

• dotace až 20tis. Kč + 3.500,- Kč/m3 nádrže, max. však 50% z celkových způsobilých výdajů 

• pouze pro stávající domy v lokalitách ohrožených suchem 

 
� AKUMULACE SRÁŽKOVÉ VODY PRO SPLACHOVÁNÍ WC A ZÁLIVKU ZAHRADY 

• dotace až 30tis. Kč + 3.500,- Kč/m3 nádrže, max. však 50% z celkových zp. výdajů 

• pro stávající domy i novostavby v celé ČR 

 
� VYUŽITÍ PŘEČIŠTĚNÍ ODPADNÍ VODY S MOŽNÝM VYUŽITÍM SRÁŽKOVÉ VODY 

• dotace až 60tis. Kč (v kombinaci s využitím srážkové vody) nebo 45tis. Kč (bez kombinace sráž. 
vody) + 3.500,- Kč/m3 nádrže + 10tis. Kč na projektovou přípravu, max. však 50% z cel. způsobilých 
výdajů 

• pro stávající domy i novostavby v celé ČR 

• tato nejvýše dotovaná kategorie vyžaduje stavební zásahy v domě, protože je potřeba rozvést 
samostatné trubky na dešťovou vodu nebo tzv. šedou vodu, tedy vyčištěnou odpadní vodu z van a 
umyvadel. 

 
Zprávy z Mateřské školy Sobčice 
 

Dění v sobčické školce 
Nedávno nám začal nový školní rok a pokud 

bychom se ohlédli o kousek zpátky, tak se toho v naší 
mateřské škole mnoho událo. Proběhly změny personální i 
estetické. Od března proběhla řada příjemných akcí 
s dětmi i jejich rodiči. Velikonoční dílničky byly příjemným 
naladěním na společnou brigádu na zahradě mateřské 
školy, kdy jsme společnými silami připravili záhonek pro 
pěstování drobné zeleniny a zážitkový chodníček pro bosé 
nohy. Při té příležitosti se školka zkrášlila i o záhonky před 
vchodem do školky. Milým zážitkem byl školní výlet do 
Prachova s podtitulem „Jak se stal Rumcajs loupežníkem“. 
V červnu jsme se rozloučili s našimi předškoláky Anežkou 
Hermochovou a Davídkem Pirklem, kteří nastoupili do 
základní školy v Chomuticích. Zároveň se s námi rozloučila 
i paní učitelka Monika Jablonovská, která dostala 
příležitost pracovat ve školce v místě svého bydliště. 

V průběhu celých prázdnin proběhlo mnoho 
estetických změn – koberec ve třídě i herně dětí si již 
zasloužil výměnu, přibyly nové hračky, veškerý nábytek 
jsme přestěhovali tak, aby lépe vyhovoval potřebám dětí i 
naší práci a do nového školního roku jsme mohli vstoupit 

naplno. O nablýskanou školku se s plným nasazením 
zasloužila především Maruška Horáková, která se s námi 
koncem srpna z rodinných důvodů také rozloučila. 

K 1. září nastoupila nová paní učitelka Klára 
Zapadlová a nová paní provozní Jana Krejčí. Od září 
dochází do mateřské školy 14 dětí ve věku od dvou do 
šesti let. Z důvodu většího množství menších dětí a jejich 
rozmanitosti se nám od 1. listopadu posílil pracovní tým i 
o asistentku pedagoga paní Lucii Krejčovou. Celý pracovní 
tým je pozitivně zapálený do práce a věřím, že se nám i 
v letošním roce vydaří mnoho společných akcí. Zamýšlíme 
mikulášskou nadílku, vánoční dílničky s besídkou, maškarní 
karneval, čarodějnický rej, vypouštění Morany, v březnu 
nás čeká koncertní představení „Naše písnička aneb 
postavím si domeček“, dále v květnu školní výlet s princem 
Bajajou na hrad Pecku a mnoho dalších menších či větších 
akcí. 

Veškeré dění v mateřské škole je možné sledovat 
na webových stránkách MŠ, které průběžně aktualizujeme 
a to: www.ms-sobcice.estranky.cz, nebo na facebooku 
(Mateřská škola, Sobčice). 

 
Mgr. Lucie Adametzová - ředitelka MŠ 

 
 

 



Přehled financování Mateřské školy 
V minulém čísle zpravodaje jsme Vás informovali o problémech, které jsme museli řešit kolem mateřské školy. Od 

září 2016 se školka potýkala s nedostatečným počtem dětí a tato situace se odrazila do financování mezd pracovníků MŠ 

ze strany Krajského úřadu Královéhradeckého kraje. Od září 2016 se obec začala podílet na dofinancovávání mzdových 

prostředků zaměstnanců MŠ Sobčice. V číslech to vypadá takto: 

 

Náklady obce r. 2017: 
o příspěvek na provoz MŠ ………………………………………… 72.000,- Kč (6.000,- Kč / 1 měsíc), 
o příspěvek na dovoz obědů ……………………………………. 20.000,- Kč (2.000,- Kč / 1 měsíc), 
o energie …………………………………………………………………. 75.600,- Kč (6.300,- Kč / 1 měsíc), 
o příspěvek na mzdy ……………………………………………….. 325.022,- Kč 

CELKEM ………………………………………………………………… 492.622,- Kč 
 

Porovnání s rokem 2016: 
o příspěvek na provoz MŠ ………………………………………. 120.000,- Kč (10.000,- / 1 měsíc) 
o příspěvek na dovoz obědů ……………………………………   20.000,- Kč 
o energie ………………………………………………………………..   75.600,- Kč 
o příspěvek na mzdy ……………………………………………… 120.000,- Kč 

CELKEM ……………………………………………………………… 335.600,- Kč 
 

 

 

Ohlédnutí za kulturou v obci 
 

Dětský maškarní karneval 
V únoru jsme pořádali Dětský maškarní karneval, 

kde se děti vyřádily při různých zábavných soutěžích, za 
které byly vždy odměněny sladkostmi. Celé odpoledne 
provázel mluveným slovem i hudbou Ing. Miroslav Polák. 
Akce se zúčastnilo celkem 61 dětí, kteří si odnesly domů 
balíček v podobě ovoce. Náklady na karneval činily 
dohromady 6.411,- Kč. Na dobrovolném vstupném se 
vybralo 3.111,- Kč. 
 

Divadelní představení souboru DAMIÁNEK 
Dne 5. března se uskutečnilo na sále místního 

hostince představení divadelního souboru DAMIÁNEK pod 
vedením Dany Bílkové a Mirky Krejčové s názvem 
„Čertovská růže aneb Jak se peče štěstí“. Pohádka měla 
velký úspěch. V sále aplaudovalo 150 občanů. Náklady na 
představení činily 3.265,- Kč a na dobrovolném vstupném 
se vybralo 6.060,- Kč.  
 

Zájezd na muzikál 
Na měsíc duben bylo naplánováno muzikálové 

představení v Praze. Občanům jsme dali vybrat ze tří 
možných představení, kde bylo možné objednat 
požadované množství vstupenek, avšak pro nezájem 
veřejnosti se tento zájezd neuskutečnil. 
 

Den matek 
Tak jako každý rok, tak i letos druhou neděli 

v květnu byly v naší obci obdarovány naše maminky – 
důchodkyně kytičkou a perníčkem s přáním k svátku 
matek. 
 

 
 

Den dětí 
V rámci Dne dětí jsme dne 10. června uspořádali zájezd pro 
děti a rodiče do zábavného „FAJN PARKU“ v Chlumci nad 
Cidlinou. Děti se vyřádily na jednotlivých atrakcích a užily si 
tak pěkné odpoledne. Zájezdu se zúčastnilo 31 dětí a 15 
dospělých. Vstupné pro děti a dopravu všem hradil obecní 
úřad ve výši 10.648,- Kč. Rodiče si vstupné hradili sami. 
 

Bramborákiáda 
Na konci června jsme pořádali tradiční 

„Bramborákiádu“ na místním hřišti. Šest soutěžících přišlo 
podpořit asi 85 občanů, kteří určili konečná pořadí. Náklady 
na tuto akci vyšly na 5.593,- Kč a celkem se prodalo žetonů 
za 3.110,- Kč.  
 

Poklad na Stříbrném jezeře 
Mezi nejzdařilejší letošní akci patří letní „Poklad na 

Stříbrném jezeře“, který si vyžádal dlouhodobé přípravy 
dopředu. Na krátkou dobu jsme se vrátili do doby života 
indiánů a ukázali dětem, co všechno v této době indiáni 
vytvářeli. Odměnou za projitou celou trasu a jednotlivé 
splněné úkoly byl poklad v truhličce v podobě sladkostí. 
Této akce se zúčastnilo 75 registrovaných dětí. I přesto, že 
tato akce byla náročná – jak na přípravu rukodělných 
výrobků a ozdob, tak díky sponzorům, kteří nás rok co rok 
podporují, stála jen 6.863,- Kč. 
 

Sousedské posezení 
K nastávajícímu podzimu patří již tradiční konání 

sousedského posezení u místního hostince. K tanci a 
poslechu hrála skupina Fanda a jeho banda. K občerstvení 
bylo připraveno prase na rožni, o které se postarali p. Fiala 
a p. J. Petr, a jiné upečené moučníky, které napekly místní 
ženy.  Všem moc děkujeme. Náklady činily 21.026,- Kč. 

ROZDÍL roku 2017 a 2016 ……………………… 157.022,- Kč 



Drakiáda 
Dne 27. září v náhradním termínu se uskutečnila 

„Drakiáda“. Za pěkného slunného počasí vzlétly draci k obloze 
všem dětem. Odpolednem provázel pan Řehák, který se zhostil 
moderování celé akce i pouštění pěkné hudby k poslechu. 
Drakiáda byla obohacena i sportovními soutěžemi v různých 
kategoriích, které připravila Lucka Krejčová. Zapojili se nejen děti, 
ale i jejich rodiče. Celého zábavného odpoledne se zúčastnilo 36 
dětí. Náklady činily 5.856,- Kč. 
 
Vítání občánků 

Rodiče s dětmi, ale také prarodiče a další rodinní 
příslušníci si v neděli nenechali ujít slavnostní událost – vítání 
nejmladších občánků naší obce. Ve společenské místnosti 
sportovního areálu jsme přivítali Dominika Hetfleiše a Denisku 
Ševčíkovou. Rodiče se podepsali do pamětní knihy a děti dostaly 
malý dáreček. O drobný kulturní program v podobě básniček a 
písniček se postaraly děti z místní mateřské školy pod vedením 
paní ředitelky L. Adametzové. Všem moc děkujeme. Celkové 
náklady 2.813,- Kč. 
 

 
Rozsvícení vánočního stromu 

V neděli 3. prosince se na návsi konalo již tradiční 
„Rozsvícení vánočního stromu“ na návsi před budovou obecního 
úřadu. Nechybělo vystoupení dětí z místní mateřské školy a žáků 
ze základní školy Chomutice. O občerstvení se postarala paní Sv. 
Václavíková a zabíjačkové pochoutky si pro Vás připravili manželé 
Fikarovi. Novinkou letošního roku byla vánoční tombola.  
 
Blahopřání 

Ke kulturní činnosti v obci patří i oslavy životních výročí 
našich starších spoluobčanů, kterým jsou zasílány blahopřání a ke 
kulatým výročím chodíme osobně poblahopřát s dárkem. 
 

Závěrem bych chtěla poděkovat svým kolegyním, které 
se mnou v tomto roce úzce spolupracovali. Paní Šidákové a 
dětem za přáníčka a hlavně všem sponzorům. Na rok 2018 
nemám plánované žádné kulturní akce. Ze zdravotních důvodů 
nemohu žádné akce vykonávat. Děkuji za pochopení.  

Marie Horáková 

Kultura r. 2018 
Pro rok 2018 prozatím nejsou plánovány žádné kulturní akce. Hlavním důvodem je absence lidí, kteří by to po paní M. 

Horákové převzali. Velmi mě tato situace mrzí, ale po odchodu pana starosty není v mých silách, abych měla na starosti ještě kulturu 
v příštím roce. 

Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravách a samotné realizaci všech kulturních akcí v naší obci. 
Velké poděkování patří paní Horákové, která v letošním i loňském roce odvedla neuvěřitelný kus práce. Za vše ji tímto moc děkuji. 

       P. Barešová 

Zprávy z našich spolků 

Divadelní spolek DAMIÁNEK 
Divadelní spolek DAMIÁNEK zve všechny své spoluobčany na premiéru již páté pohádky. Tentokrát na motivy Jaroslava 

Koloděje „O PRINCEZNĚ, KTERÁ SNÁŠELA ZLATÁ VEJCE“. 

Premiéra této pohádky bude začátkem měsíce března 2018. Termín bude včas upřesněn. Následovat bude opět hostování 

v základních školách Ostroměř a Chomutice a v domově důchodců v Oboře. 

Rádi bychom poděkovali všem, kteří nám jakýmkoliv způsobem pomohli a pomáhají. Zejména bychom rádi poděkovali 

novomanželům Krobotovým a jejich přátelům za jejich finanční dar. 

Spolek DAMIÁNEK, Dana Bílková a Mirka Krejčová 
 

Sbor dobrovolných hasičů Sobčice 
Milí spoluobčané,  

jen okrajově Vám nastíním letošní rok SDH Sobčice. Bohužel tento rok nebyl úplně tak šťastný, protože nás opustil 
náš nejstarší člen p. Josef Stuchlík. Čest jeho památce.  

Rok jsme započali schůzkami s malými hasiči hned v lednu. Pod vedením velitele M. Bareše se děti scházejí 
několikrát měsíčně na OÚ. Zde se učí vědomostem, které potřebují ke své činnosti při soutěžích. V únoru nás jako již 
tradičně čekal Hasičský ples. Chřipková epidemie se nám vyhla a tak vše proběhlo k velké spokojenosti snad nás všech. 
Velké poděkování patří všem sponzorům, díky kterým  je  náš ples tak bohatý na ceny. Výzdoba sálu je tvořena 
obrázky našich nejmenších hasičů. V měsíci březnu jsme s dětmi podnikli již druhý ročník úklidu příkopů kolem naší obce. 
Po skončení sběru si děti opekly špekáček za obecním úřadem. V průběhu celého roku jezdíme s dětmi na hasičské 
soutěže, kde dosahují zajímavých výsledků. Velké poděkování patří všem maminkám našich malých hasičů, které chodí na 
tréninky, nebo jezdí s námi na závody. "Holky, děkujeme". Bez Vaší pomoci bychom na některé soutěže ani neodjeli. 
Pokud jsme jako sbor osloveni obcí, pomáháme s přípravami různých akcí během roku. Snad i tato činnost je přínosem. 
Všem  členům, kteří přiloží ruku k dílu, děkujeme. Během celého roku stále probíhá sběr elektroodpadu. Elektroodpad je 
možné ponechat před hasičskou zbrojnicí – vždy po telefonické domluvě či zaslání SMS zprávy na tel.:  705 004 315 (M. 
Suchý) nebo 731 288 238 (M. Bareš), nebo si ho u Vás vyzvedneme osobně.  

Všem našim členům, ale i spoluobčanům Sobčic, přejeme hezké svátky vánoční a hodně zdraví v roce 
nadcházejícím. Snad se budeme v příštím roce scházet jen u akcích kulturních a sportovních a nepostihne nás žádná 
živelná nebo jiná pohroma. Krásné prožití svátků vánočních Vám přeje … 

 starosta SDH Sobčice Michal Suchý 

 



 

SDH Sobčice si vás dovoluje pozvat na tradiční 

HASIČSKÝ PLES, 

který se koná 

         v sobotu 24. února 2018 od 20 hodin 
 

v sále Obecního hostince v Sobčicích. 

K tanci a poslechu hraje 

FANDA A JEHO BANDA 
Občerstvení zajištěno. Losování darů od sponzorů. 

 

Krátký přehled výsledků z našich aktivit… 
 

„O slatinský plamínek“ 
V neděli 16.4. vyrazily děti z oddílu mladých hasičů 

Sobčice poměřit své síly ve štafetě na 60 metrů s překážkami do 
Slatin. V kategorii st. dívky soutěžilo 36 závodnic, v kategorii st. 
chlapci 28 závodníků. Naše děvčata se umístila takto: Š. 
Beránková na 14. místě, K. Suchá na 19. místě, M. Nesvadbová 
na 26. místě, T. Jebavá na 32. místě. V kategorii chlapci: L. Petr 
na 17. místě.  
 

„Okrskové cvičení ve Třtěnicích“ 
 

Dne 6.5. se konala „Okrsková hasičská soutěž ve 
Třtěnicích“. Obec Sobčice jelo prezentovat družstvo mužů, které 
skončilo na krásném 3. místě z osmi. Zvítězili domácí, na druhém 
místě družstvo z Ostroměře. Od 13 hodin začaly soutěžit děti. Za 
Sobčice se zúčastnilo 1 družstvo mladších a starších žáků. 
Soutěžilo se ve štafetách a požárním útoku. Celkové umístění: 
mladší 4. místo, starší 2. místo.  
 

„Memoriál Jaroslava Rychtery 20.5.2017“ 
Ani letos jsme nemohli chybět na těchto závodech, kam 

jsme jeli s našimi mladšími i staršími hasiči. Obě družstva se 
umístila na krásném 2. místě. 
 

„Okresní kolo hry Plamen“ 
Druhé kolo hry Plamen se konalo opět na Vrchovině ve 

dnech 26. - 27.5. Jelikož jsme měli poměrně pěkně rozjetou 

soutěž z podzimního kola, účast na jarním kole jsme si nemohli 
nechat utéct. Odjeli jsme v pátek v 16 hodin od hasičské 
zbrojnice. Po příjezdu nás čekala štafeta CTIF, poté štafety 4 x 60 
m s překážkami. Poté následoval návrat domů. Druhý den ráno 
jsme opět vyrazili na soutěž. Čekaly na nás 2 pokusy útoku CTIF 
a štafet dvojic, poté začaly požární útoky. Konečné umístění: 
mladší 7. místo z 9, starší 10. místo z 13.  
 

Stanování na hřišti 4.7.2017 
Na přání dětí jsme se rozhodli uspořádat stanování na 

místním hřišti. Účast byla veliká. Maminky napekly dobroty na 
ráno k snídani. Večer proběhlo opékání špekáčků na táboráku a 
po setmění se konala stezka odvahy.  
 

Zdobení vánočního stromku 
V neděli 3.12. jsme si ozdobili stromeček vánočními ozdobami 
před obecním úřadem.  
 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem rodičům, kteří 
nám pomáhají s kroužkem a dopravou mladých hasičů. Přeji 
Vám poklidné vánoční svátky a hodně zdraví a spokojenosti 
v roce 2018. Dětem přeji pěkné výsledky v soutěžích a udržení 
kamarádských vztahů mezi sebou.  

 
Marek Bareš

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Sobčická pálka 
Ukončení letní sezóny 2017 a zahájení sezóny „Zima 2017/18“ 
    

Letní sezóna 2017 nám potvrdila, čeho jsme se obávali, a sice že v letních měsících hráči nemají tolik volna, jelikož mimo své 
klasické zaměstnání má každý spoustu povinností i doma, například okolo svého domku a podobně a tak na sport moc času ani nálady 
nezbývá. I proto jsme letní sezónu odehráli v trochu redukčním rozvržení, a to pouze jednou za dva týdny. Ani tak se nepodařilo 
odehrát dostatečný počet turnajů a zápasů, aby stálo za to, s nějakou pompou pořádat slavnostní vyhlášení výsledků. Navíc první dvě 
místa obsadili pořadatelé a i proto jsme se rozhodli, že nebudeme mrhat prostředky na oceňování těchto „hubených“ vítězství a onen 
zbylý, malý budget raději převedeme do zimní sezóny. Jen na konci tohoto článku jsou stručně uvedeny výsledky letní sezóny, jež se 
nyní opět vynulovaly a začínáme novou sezónu „Zima 2017/18“. Opět se vracíme k původnímu hernímu systému, čili soutěžní klání 
budou probíhat každé úterý od 18-ti hodin na sále obecního hostince. Deadline pro vstup do tohoto turnaje je stanoven na 18,30hod., 
ale velmi žádáme opozdivší se hráče o včasnou omluvu, vidí-li, že osmnáctou hodinu nestíhají a to telefonicky, nebo SMS zprávou 
hostinskému. Takto bylo odhlasováno na schůzi, která se tentokrát sešla ve velice úzkém kruhu. Nadhozeno bylo i téma „Vánočního 
turnaje“, ale z projeveného zájmu, v podobě letní docházky i počtu účastníků na schůzi, jsme jako pořadatelé nenabyli dojmu, že by o 
něj byl u místních hráčů valný zájem a tak jsme se rozhodli jej letos nepořádat a nežádat obec o příspěvek. Věříme, že kulturní výbor 
obce Sobčice tyto prostředky využije efektivněji pro jiné kulturní a sportovní akce. Pevně věříme, že zimní období, kdy se nám stmívá 
velice brzy, zase uvolní trochu času pro stávající hráče, popřípadě přiláká hráče nové.  



     Takže dámy a pánové, hráčky a hráči, přátelé sportu, oprašte opět své ping-pongové náčiní a hurá do sálu, trochu se odreagovat od 
všedních starostí a lehce se „vyblbnout“. Všichni jste srdečně vítáni. Sportu zdar! 

            
Výsledky letní sezóny 2017 

1. Místo   Tomáš Ledvinka  22 bodů 
2. Místo  Vladimír Vopátek  10 bodů 
3. Místo  Marek Smolík    8 bodů 
 

Odehráno bylo 7 soutěžních turnajů, jichž se zúčastnilo celkem 11 hráčů. Stav pokladny ke konci letní sezóny 2017 je 1.246,- Kč. 
 

Vopoš 

Zprávy z knihovny 
 

Obecní knihovna informuje 

Knihovna  je otevřena každou středu odpoledne od 13:00 do 19:00 hodin. 
Díky spolupráci s Knihovnou Václava Čtvrtka v Jičíně je náš stálý knihovní fond několikrát do roka obohacen o 

knihy z výměnného fondu. Dospělí čtenáři mají stále více v oblibě české autory. Děti naopak autory zahraniční, především 
ty, které znají jako tvůrce televizních pořadů pro školáky. Mimo knih je možné půjčit si i časopisy – Epocha, Flora, Chatař a 
chalupář.  

V letošním roce dostala místní knihovna řadu knižních darů. Velmi pěkně za ně ještě jednou touto cestou 
děkuji. O nová vydání jsem se rozdělila s již zmiňovaným Výměnným fondem knihovny v Jičíně.  Vzhledem k tomu, že 
máme velmi malé prostory a zajímavých knih bylo opravdu hodně, požádala jsem pana starostu o zakoupení regálu. Ten 
jsme umístili na chodbu před knihovnu a proto mohl vzniknout takzvaný „Knihotoč“. Jsou zde umístěny knihy k volnému 
výběru.  

Kdo má zájem, může si kteroukoliv knihu odnést domů k přečtení a ponechat si ji. Může ji vrátit nebo přinést 
místo ní knihu jinou. Tento způsob „knihotočení“ je v poslední době používán na mnoha místech nejenom v knihovnách, 
ale například v čekárnách, na nádražích apod.  

Další novinkou v tomto roce je pořízení nového počítače prostřednictvím grantu Ministerstva kultury ČR. Ten 
umožňuje rychlé napojení do knihovnického systému regionálního, celostátního a připravuje se další rozšiřování služeb do 
světa. V poslední době dochází k digitalizaci starých tisků. Pomocí počítače bude v krátkém čase možné vyhledat si 
informace z novin, časopisů a knih vydaných v daleké minulosti. Již nyní zaznamenává digitální knihovna Studijní a 
vědecké knihovny v Hradci Králové velký zájem o díla, která se vztahují k místopisu, historii nebo kultuře v regionu.  

Návštěvníci knihovny se mnohdy podivují nad množstvím dětských návštěvníků během středečního odpoledne. 
Děti v Sobčicích tvoří zajímavou skupinu. Prožívají společné zážitky nejen ve škole ale i cestou autobusem, při sportovní 
činnosti. Navštěvují různé zájmové kroužky. Jsou mezi nimi uznávaní fotbalisté, atleti, gymnastky. Připravují společně 
divadelní představení a trénují v hasičském sportu. Další úspěšně rybaří. Hrají na hudební nástroje.  O všech těchto 
aktivitách si v knihovně povídají, domlouvají se a pomáhají si. Na starší děti je spolehnutí při práci, kterou v knihovně 
děláme pro potřeby kulturní komise při OÚ. Jde o pomoc s výzdobou při pořádaných akcích. Vyrábění přáníček na různé 
příležitosti (Den matek, koncert v kostele, karneval, rozsvícení vánočního stromku, atd.) 

Pro příjemný pobyt dětí v knihovně si připravujeme hry na školu, učíme se anglicky. Soutěžíme v počítání, hádáme 
hádanky, připravujeme vymalovánky pro ostatní kamarády. Nejčastěji to bývá oblíbená činnost chlapců a to potom máme 
plnou nástěnku obrázků s hasiči, policií nebo s vojáky. Čteme pohádky nejmenším. Vyrábíme různé drobné dárky. 
Závěrem ještě poděkování OÚ v Sobčicích za zakoupení dvou notebooků, které využijí především starší školáci. Na 
všechny návštěvníky místní knihovny se těší…                                   

Jitka Šidáková 

Pozvánka 
 
 

Obec Sobčice Vás srdečně zve na 

Vánoční koncert 
sobota 23.12.2017 od 17 hodin 

v kostele sv. Prokopa v Sobčicích 
Účinkující: Miroslav Vobořil – klávesy, František Vích – bas. kytara, 

Pavel Jenčovský – zpěv, Jaroslav Vraný – bicí, Zdeněk Novotný – kytara, 
Lukáš Černý – flétna, Lucie Krylová, Eliška Sedláčková, Denisa a Kateřina Vobořilovy – sbor. 

 

Výtěžek bude věnován dětem s kombinovanými vadami při speciální třídě Sluníčko (MŠ Husova Hořice). 
 

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ. 

 

 



Narodili se 
o Denisa Ševčíková, dne 2.5.2017, rodičům Monice Horníkové a Josefu Ševčíkovi. 
o Barbora Munzarová, dne 2.10.2017, manželům Pavlíně a Martinu Munzarovým. 
o Radek Ungrád, dne 24.10.2017, rodičům Lence Suché a Radkovi Ungrádovi. 

 
 

Různé            Blahopřejeme. 
 

Nepřetržitá terénní osobní asistence na Hořicku   
 

Spolek s názvem Sportem proti bariérám, z.s., Stará Paka, od podzimu 2017 zavádí SOCIÁLNÍ SLUŽBU 
NEPŘETRŽITÉ TERÉNNÍ OSOBNÍ ASISTENCE NA HOŘICKU. Služba osobní asistence je poskytována 24 hodin denně a 7 dní 
v týdnu (včetně svátků) a umožňuje seniorům a zdravotně postiženým spoluobčanům, kteří nejsou soběstační, setrvat 
v jejich přirozeném prostředí a integrovat se do společnosti ostatních občanů. Kontaktní osoba: pí. SEDLÁKOVÁ,              
tel.: 724 729 259.  
 

Vydání občanského průkazu nebo cestovního pasu 
 

Zrušení místní příslušnosti při podání žádosti o vydání občanského průkazu a cestovního pasu 

Potřebujete požádat o vydání občanského průkazu nebo cestovního pasu a nejste právě v místě svého trvalého 

pobytu? Žádost o oba osobní doklady můžete podat u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností, 

v Praze u úřadů městských částí Praha 1 až 22. Záleží na Vás, který z těchto úřadů si vyberete. Vyhotovený osobní doklad 

Vám předá úřad, u kterého jste podali žádost. 
 

Předpokládáte, že nebudete moci převzít občanský průkaz nebo cestovní pas u úřadu, u kterého jste požádali 

o jeho vydání? 

Občanský průkaz nebo cestovní pas můžete převzít u jiného obecního úřadu obce s rozšířenou působností, který 

si zvolíte při podání žádosti. Za převzetí občanského průkazu nebo cestovního pasu u jiného úřadu zaplatíte správní 

poplatek 100,- Kč. POZOR – to neplatí, jedná-li se o převzetí cestovního pasu vydaného ve zkrácené lhůtě 6 pracovních 

dnů. V tomto případě můžete cestovní pas převzít pouze u úřadu, u kterého jste podali žádost o jeho vydání.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Zpravodaj obce Sobčice, vydává Obecní úřad Sobčice – Bc. Petra Barešová 
Kontakty: starostka – P. Barešová, tel.: 739 065 255, místostarostka – J. Hetfleišová, tel.: 728 989 139 

ou@sobcice.cz, www.sobcice.cz, MK ČR E 21970. 
 

Ordinační hodiny – doktor Ostroměř 
MUDr. Michaela Strejčková, MUDr. Markéta Cvrčková 

 

Ostroměř:        Vojice: 
- Pondělí   7:00 – 13:00  14:00 – 15:00  Každé 1. a 3. úterý v měsíci  10:30 – 13:00 

15:00 – 18:00 (pouze pro objednané) 
- Úterý    7:00 –  9:00 

       9:00 – 10:00 (pouze pro objednané) Chomutice: 
- Středa   7:00 – 12:00     Každé 2. a 4. úterý v měsíci  10:30 – 13:00 

12:00 – 13:00 (pouze pro objednané) 
- Čtvrtek 12:00 – 14:00 

14:00 – 15:00 (pouze pro objednané) 
- Pátek   7:00 – 11:00 

11:00 – 12:30 (pouze pro objednané) 
Odběry denně (kromě čtvrtku) 7:00 – 8:00, možnost objednání osobně nebo telefonicky u sestřičky:   

tel.: 493 691 229, mobil: 607 076 480, www.ordinaceostromer.cz 
 


